
4 advent  Luk 1:39-45  III årg 
 

Poängen med julberättelsen är att det den handlar om sker mot naturen. I vanliga fall handlar 

Gud inom ramarna för naturen, men när det gäller frälsningen går han mot naturen. På det 

sättet står det klart att frälsningen sker av nåd. Då kommer också Guds kärlek till oss till sin 

rätt. Gud älskar alla människor (gloria), också dem som inte tror det är möjligt. 

 

1. Några dagar efter ängelns besök 

a) Några dagar tidigare hade ängeln Gabriel trätt in till Maria i Nasaret med orden: Var 

hälsad Maria, du högt benådade, Herren är med dig. Hon blev mycket förskräckt över 

hans ord och undrade vad den hälsningen kunde betyda. Hon hade inte någon man. 

Hur skulle omgivningen reagera om hon blev gravid, förutom alla andra nya frågor? 

b) I vår tid är det ingen skam att bli med barn före äktenskapet eller utanför äktenskapet. 

Men en graviditet är aldrig riskfri. Varje år dör en halv miljon kvinnor under 

förlossningen eller graviditeten och 10,6 miljoner barn, (statistik från WHO). Det är 

klart att Maria liksom många andra kvinnor hade anledning att vara rädd. Men Herren 

skyndade till hennes hjälp genom att fylla henne med den Helige Ande. Herren är med 

dig. 

c) Maria hade hört att något liknande hänt Elisabet. Elisabeth var ofruktsam och kommen 

till hög ålder. Och kunde inte få barn, men det hade ändå skett. Nu var hon i sjätte 

månaden. Maria gick för att tala med henne om vad som skett och resonera om vad 

hon skulle göra. 

 

2. Min Herres mor 

a) Det står inte vad Maria sa till Elisabeth, men när de hälsade på varandra spratt barnet 

till i Elisabeth liv, som om de båda barnen kände igen varandra eller hörde samman. I 

samma stund fylldes Elisabeth av den Helige Ande, välsignade Maria och kallade 

Marias barn för sin Herre.  

b) Det som sker är avgörande för historien. Barnet som Maria bär är Guds egen Son, 

Marias och alla andra människors egen Frälsare och Herre. Men det skedde på ett sätt 

som strider mot naturen, för att världen ska förstå.  

c) Johannes döparen förstod till en början inte. Han väntade en som var större och 

starkare, en med kastskovel. Är du den som skulle komma? Maria fick vara med om 

hur Gud blir liten som ett barn och själv väljer att komma till oss på ett för världen 

fördolt sätt. Maria ödmjukar sig inför Gud och låter Jesus bli Herren. Och så kommer 

det som har konsekvenser för oss alla. 

 

3. Salig är hon som trodde 

a) Den som tror Herrens ord blir välsignad. Maria är salig därför att hon ställer Jesus i 

centrum och liksom Elisabeth bekänner honom som sin Herre.  

b) En människa som vill vara kristen ska inte försöka sig på att bortförklara den 

jungfrufödsel hon inte begriper sig på, utan i stället liksom Maria ha Jesus i centrum, 

trots att både känslan och förnuftet kan protestera. Så kommer den Helige Ande vår 

svaghet till hjälp. 

c) Jesu födelse var en födelse mot naturen. På samma sätt är det när en människa föds på 

nytt. Vi är andligen döda (Ef 2:f, Kol 1:21, 2:13 och Rom 8:3). Naturen kunde inte 

föda oss en gång till, men Gud gör det när vi tror på Jesus Kristus. Då föds allt det Han 

är och har gjort inom oss. Det löftet gäller oss alla, det fullbordas genom tron och 

dopet och därför bjuds också alla in till Barnets födelsedagsfest och bröllopsmåltid. 

 


